

## The 4<sup>th</sup> Chinese Teaching Summer Seminar 2020

Thursday July 2 – Friday July 3

The Chinese Teaching Summer Seminar offered by the Centre for Chinese Teacher Development at Concordia University of Edmonton is an intensive professional development opportunity for teachers and researchers in teaching Chinese to speakers of other languages. This year's seminar received strong support from the Confucius Institute at the University of Saskatchewan.



This year, a two-day seminar will take place at Concordia University of Edmonton's beautiful riverside campus which is only minutes away from the vibrant downtown city core. The time will be 9:00 AM - 3:30 PM, Thursday to Friday for a total of 10 instructional hours. The guest speaker and instructor for this year's seminar is Dr. Ning Liu. We welcome everyone who is interested in Chinese teaching, Chinese bilingual education, and assessment, to spend two exciting days with us!

This year's topic is *Language Assessment and Language Teaching*. Dr. Liu will share his rich experience in assessment of language learning and assessment for language Learning. The participants will explore how Chinese language assessment and Chinese language teaching are interrelated and interact on each other. Topics include language skills assessment, language features assessment, conceptual learning, and Backwash (Washback) Effect of language tests on teachers and students.

Participants will receive completion certificate issued by the Centre for Chinese Teacher Development at Concordia University of Edmonton.

**Class Schedule:**

9:00 – 10:15 – Lecture + discussion  
10:30 – 11:45 – lecture + discussion  
11:45 – 12:45 – Lunch break  
12:45 – 14:00 –lecture + discussion  
14:15 – 15:30 –lecture + discussion

**When: Thursday July 2 – Friday July 3, 2020**

**Where: Concordia University of Edmonton**

**Audience: teachers, researchers and people who are interested in teaching Chinese to speakers of other languages**

**Program registration: <https://concordia.ab.ca/university-programs/non-credit-courses/>**

<https://concordia.ab.ca/external-affairs/office-of-extension-and-culture/extension-programs/how-to-register-for-oec-courses/>

**Program fee: \$280**

- (1) Course Fee: \$280 + GST
- (2) On-Campus Residence & Meals (optional): \$100/day

**Instructor:**



**Dr. Ning Liu**, Adjunct Professor of Applied Linguistics and Chinese Director of the Confucius Institute at the University of Saskatchewan, Canada, Associate Professor in Applied Linguistics, Supervisor of Master-degree Students of School of Foreign Language at Beijing Institute of Technology, China. Dr. Liu received his Bachelor-degree in English Language and Literature from Central China Normal University, China in 1985; Master-degree in Applied Linguistics from the University of New South Wales, Australia in 1995; PhD in Applied Linguistics from the University of the West of England, UK in 2012.

**Contact:**

Dr. Xinxin Fang

Director, Centre for Chinese Studies | Centre for Chinese Teacher Development

Email: [xinxin.fang@concordia.ab.ca](mailto:xinxin.fang@concordia.ab.ca) Tel: 001-780-378-8437

## 中文教师暑期研修班第 4 期

加拿大埃德蒙顿康考迪亚大学中文教师研修中心将于 2020 年暑期推出第 4 期中文教师暑期研修班。培训对象为国际汉语教师、学者以及相关专业研究生，同时也面向对汉语教学与习得、课程大纲与设置、双语教学以及汉语语言测试感兴趣的各界人士开放。本期研修班得到萨斯喀彻温大学孔子学院的大力支持。

中文教师暑期研修班授课时间为 7 月 2 日和 7 月 3 日共计 10 个小时。研修地点位于埃德蒙顿康考迪亚大学校园。康大校园坐落在阿尔伯塔省首府埃德蒙顿繁华市中心旁的高端住宅区，可由此俯瞰美丽的北萨斯喀彻温河谷，距市中心车程仅要数分钟，兼并河谷的幽静与市区的便利。

研修学员结业后将获得埃德蒙顿康考迪亚大学中文教师研修中心颁发的结业证书。

### 课程安排:

9:00 – 10:15 – 讲座+讨论

10:30 – 11:45 – 讲座+讨论

11:45 – 12:45 – 午休

12:45 – 14:00 – 讲座+讨论

14:15 – 15:30 – 讲座+讨论

时间: 2020 年 7 月 2 日星期四 – 7 月 3 日星期五

地点: 埃德蒙顿康考迪亚大学

研修对象: 对国际汉语教育与教学感兴趣的教师、学者和各界人士

### 研修班报名注册:

<https://concordia.ab.ca/university-programs/non-credit-courses/>

<https://concordia.ab.ca/external-affairs/office-of-extension-and-culture/extension-programs/how-to-register-for-oec-courses/>

### 项目费用:

(1) 课程费: \$280

(2) 校园住宿及三餐(可选): \$100/日

**签证事宜:** 报名学员申请加拿大签证如需开具研修班入学通知书, 请直接与中文教师研修中心主任方欣欣联系, 我们将直接邮寄暑期研修班入学通知书。

**课程描述及授课教师中文简介:**

**课程描述: 语言评估与语言教学**

语言评估与语言教学如何做到相辅相成、相得益彰? 如何将语言评估与测试的设计和应用处理得恰到好处从而为语言教学提供最合适的服务? 本期研修班将探讨语言技能测试、语言功能测试、概念学习和评估以及语言测试对于语言教学的反拨效应等语言评估与测试领域的前沿理论与实践, 并将之应用于汉语教学与测试之中。

**刘宁博士简介:**

刘宁博士系加拿大萨斯喀彻温大学应用语言学客座教授、孔子学院中方院长, 北京理工大学外国语学院应用语言学副教授、硕士生导师、本科教学督导组专家。1985年毕业于华中师范大学获英语语言文学学士学位, 1995年毕业于澳大利亚新威尔士大学获应用语言学硕士学位, 2012年毕业于英国西英格兰大学获应用语言学博士学位。



**联系方式:**

Dr. Xinxin Fang 方欣欣 博士

中国语言文化中心 | 中文教师研修中心 主任

Director, Centre for Chinese Studies | Centre for Chinese Teacher Development

Email: xinxin.fang@concordia.ab.ca Tel: 001-780-378-8437

